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URUNK MEGJELENÉSE                           A év                        1– 4 oldal 

VÍZKERESZT 

 

Olv.: Iz 60,1-6 – Ef 3,2-3a.5-6 – Mt2,1-12 

A napkeleti bölcsek 

                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! Valóban szép ez a nap, Urunk megjelenésének napja, görögül: epifánia, mi 
magyarok vízkeresztként ünnepelünk, mert arra a csodálatos pillanatra emlékezünk, amikor 
újjászülettünk. Világra jön az ember, de az újjászületés Isten ajándéka, az élet is az, de az 
újjászületés a Lélek világába utal. A mai ünnep arra figyelmeztet bennünket, hogy Isten 
közreműködésünk nélkül megteremtett, de nem üdvözít a közreműködésünk nélkül. 
 

Vízszentelés 

 

A keresztvízre gondolunk, 
 amelyből új életre támadunk, istenes életre! 

 

Sajátos helyen vagyunk, itt a lábunk alatt több forrás buzog, hány embernek jelent testi 
felüdülést ez a víz, amely innen elindul az útjára. Átvisz az irgalmasok fürdőjébe, a budai 
oldalon több fürdő is ebből a vízből táplálkozik. Mi most ennek a víznek csendjében 

találkozunk, nem a testi megújulásunkra gondolunk. Kezünket ebbe a szenteltvízbe merítjük, 
visszük az arcunkhoz, ez a víz a Lélek vize, a megújulás vize, a jóra felszólító víz, amely lelki 
életet jelent az egymással való kapcsolatunkban. 
 

Atya megáldja szenteltvízzel a híveket! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Nem tudom, hogy mire jutottak, ugyanis tegnap azt kértem, hogy a világi 
bölcsességet felejtsük el. Ha foglalkoztak ezzel a kérdéssel, ma még több megerősítést 
kapnak. A napkeleti bölcsek Perzsiából indultak el, ahol ma a világi bölcsesség tombol. 
Nagyon sok üzenetet kaptunk arról a tájékról az elmúlt évek során, de minden üzenet a világi 
bölcsesség jegyében érkezett ide Európába.  
 

Ma Urunk megjelenését ünnepeljük! 

Az egyetemes megváltás ünnepléséről van szó! 

 

 Hogy szól az üzenet? 

Isten értünk emberekért, a mi üdvösségünkért – ez a lényeges üzenet – leszállott a 
mennyből, megtestesült, Emberré lett a Szentlélek erejéből Szűz Máriától!  
A mai ünnep innen táplálkozik az isteni értékekkel: Emberré lett értünk emberekért, a 
mi üdvösségünkért! A keresztény értékekhez isteni értékeket kell keresni!  
A mi megmenekülésünk Istentől jön! 
Az emberiség még mindig nem döbbent rá arra, hogy ebből a világból, amely Isten 
nélkül tervezi a mindennapjait, megoldás nem érkezhet! 



  2020. 01. 06. 

A 09 

2 

A mai ünnep ezt a titkot nyilatkoztatja ki nekünk: 

Isten a mi emberi életünket üdvösségre szánja! 

Az üdvösség nem más, mint Isten és ember közös története! 

 

Aki üdvösséget akar, megoldást akar, annak Isten és ember közös történetében kell 
gondolkodnia! Egy gondolat erejéig visszanyúlva: Isten így tervezte el az ember életét: közös 
történet Istennel. Mi emberek szinte az első pillanatban hátat fordítottunk az Istennek, mert 
úgy gondoltuk, hogy mi Isten nélkül is csodálatos történelmet tudunk írni és élni. Ez a 
paradicsom utáni emberi történelem. Isten azon nyomban – mert a terveit nem engedheti el - 

megígérte a megoldást, hogy eljön, mert nem csak teremtő, hanem megváltó Isten is! 

 

Isten eljött értünk: Emberré lett minden ember üdvösségéért, vagyis minden embert hív az 
üdvösségre, történetre Vele, hogy ne a magunk útját járjuk, mert látjuk, hogy ez hova vezet. 
Érezzük a világ érverését, hiányzik belőle mindaz az érték, ami nemcsak boldogíthatja az 
embert, hanem boldoggá is teheti! A világ bölcsessége azt jelenti: az ember okos viselkedése, 
hogy boldoguljon ebben a világban, de az, hogy boldogulhat, még nem jelenti a boldogságát. 
Lehet, hogy boldogulhat, sok-sok embernek ehhez a világ naposabb-oldalán kell élnie. 
 

Az ember boldog még akkor sem lesz, 
mert a boldogság ajándék! 

Isten Emberré válása is Isten ajándéka! 

 

Jézus értünk lett Emberré, elhozta az Isten ajándékát! 

Nem ismerhettük az Istent, akiről addig csak hallottunk! 

Jézus az Isten legnagyobb ajándékával érkezik: Isten szeret bennünket, embereket! 

Az Isten jobban tudja, mint mi, hogy csak a szeretet tehet boldoggá bennünket! 

 

Mi boldogulni akarunk, közben a szívünk mélyén szeretetre áhítozunk, mert az mindig 
hiányzik, bárhova jut is az ember! Ennek a világnak útjain magasra juthat, de boldog csak 

akkor lehet, ha valaki megajándékozza őt - Istenen kívül – szeretettel!  

 

Ha megajándékozza az embert egy olyan ember a szeretettel, 
aki ezt Istentől megtanulta! 

 

A mai ünnep az egyetemes megváltás ünneplése azt jelenti, 
hogy az istenhívő ember életszemlélete fölfogta, mi az üdvösség lényege! 

Nem véletlen, tegnap úgy könyörögtem, végre engedjük el a világ bölcsességét! 

Annyiszor becsapott bennünket! 

Higgyük el, az üdvösség Isten és ember közös története! 

 

A mi emberi történetünkben, kapcsolatainkban megjelennek az isteni értékek, 
amikor emberek egymással találkoznak és nem maguk akarnak boldogulni 

– talán még azt is mondhatnám – boldogok lenni, hanem tudják, 
hogy azt csak ajándékképen kaphatják a másik embertől! 

 

Mennyi ember félreérti az életet azért, mert azt hiszi, elég a boldogulás. Sőt, még boldog is 
akar lenni, az egész világ azért van, hogy őt boldoggá tegye. Csakhogy ez az ember maga akar 
boldog lenni és azt gondolja, hogy ezt az emberek világából megszerezheti.  
 

Csak ajándékul kaphatja! 
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Isten nem hagy magából gúnyt űzni! 

Az ember megbolondult, amikor szembesült Istennel Jézus Krisztusban! 

Az isteni érték arra szólít fel, hogy értsük meg, nem magunknak születtünk, 
egymásnak szán bennünket az Isten! Ez csak isteni értékekkel valósulhat meg! 

A keresztény embernek ez az értéke! 

E nélkül az érték nélkül csak játszani lehet a kereszténységet! 

Az érték abban áll, hogy az ember fölismeri: 
úgy tetszett az Istennek, hogy a kicsiknek nyilatkoztatja ki ezt a nagy igazságot! 

 

Azt az embert, aki világi módon gondolkodik, rádöbbentette arra, 
hogy a kereszt oktalanságával menti meg az embert, persze csak azt, 

aki a kereszt előtt rádöbben arra,  
hogy a szeretet a másik ember életének a szolgálata! 

 

Ezen a mai ünnepen a mágusokra gondolunk, a mágusok drámája minden emberi élet ősképe. 
A mágusokkal kapcsolatosan egy csillagot emleget a Biblia, egy belső fényről van szó, mert 
egy fény biztos, hogy megérkezik minden ember belső világába, mert az Isten ilyennek 
teremtett bennünket. Csak az, hogy az ember erre a belső fényre figyelni tudjon és 
megmozduljon, elinduljon, kockázattal jár, hogy az ember ezt a belső világosságot, ezt a belső 
felszólítást észrevegye és elinduljon a maga útján. 
 

Amikor keresi az Istent, keresi a másik embert, 
akit megajándékozhat az életével és boldoggá tehet! 

 

A szíve mélyén erre mindenki kap egyszer felszólítást. Aztán elindul az ember azon az úton. 
Mennyi indulás, mennyi jószándékú indulás! Azokról az indulásokról nem beszélek, amikor 
az emberek nem a másik embert keresik, hanem önmagukat és életet hazudnak egymásnak, 
nem pedig életet akarnak ajándékozni a másiknak. 
 

Mennyi akadály. Ki tudná fölmérni ezeknek a mágusoknak a megpróbáltatásait ezen a hosszú 
úton? Talán a legkegyetlenebb volt a jeruzsálemi tapasztalat! Nem tudtak erről a nagy 
eseményről, a világtörténelem legnagyobb eseményéről! Isten új ajánlatával megjelent a 
világban! A mágusokat nem lehetett eltéríteni, nem lettek megalkuvóvá e világi bölcsesség 
felhívására. Megtalálták a Gyermeket, az Istent! 
 

Ki tudja ennek a magyarázatát emberi eszével? 

Leborultak és ebben a kicsi Gyermekben fölismerték az Istent 
és isteni ajándékokkal halmozták el! 

Ez a találkozás új utat készített számukra! 

 

Az ember megmentése egyetemes! 

Mindenkit hív az Isten az üdvösségre! 

Mindenkit hív az Isten a közös útra Vele! 

 

Mi talán merészelhetjük elmondani, hogy Istennel közös úton kívánunk járni. Bizony, nagy 
megpróbáltatásokkal szembesülünk, különösen napjainkban, amikor az ember, aki Isten 
nélkül tervezi az életét, e világi ember, Isten nélküli ember, a teológiai tudomány azt mondja, 
hogy laicizálódik, azt jelenti, eltávolodott az élettől! Ismerjük fel ezt a lehetőséget!  
 

Ne felejtsük el, Isten nélkül nincs boldogság! Mily sokan próbálják! 
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A keresztények közül is milyen sokan eltántorodnak, 
mert ezen értékek szerint élni, 

 boldogságszerzőnek lenni, 
szeretetajándékozónak lenni  
az egész életünket kívánja! 

 

Ez az Isten útja! 

Ez az az út, amire elindít bennünket a mai ünnep! 

Ez az út az egyetlen út, amely életet jelent! 

Isten segítsen bennünket, hogy ne csak megismerjük, 

hanem vállaljuk is! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek!  
Most az Úr imádságát imádkozzuk. Gondoljunk arra, hogy Isten az ő titkát elrejtette a nagyok 
és az okosak elől, akik úgy gondolták, hogy az emberi élet értelme az, hogy boldoguljanak. 

Isten kinyilatkoztatta titkát a kicsinyeknek, akik belátták, hogy az, keveseknek adatik meg.  
 

Viszont mindenkinek megadatott, hogy boldog legyen, 

csak Istent kell elfogadni szövetségesnek! 

 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek!  
Isten áldása segít bennünket abban, hogy az úton ne csak elinduljunk. Mily sokan indultak el a 
keresztények útján. Hova jutottak? Milyen kevesen maradtunk. Nem szabad elfelejteni, hogy 
ez az istentelen világ nevetségesnek tart bennünket. Azért sok minden múlik rajtunk is.  
 

Azt szeretném mondani: Jöjjenek a szentmisére, hogy találkozzanak Jézussal! Otthon nem 
lehet Vele találkozni! Bár vannak ilyen szlogenek, hogy a természetben is az Istennel 
találkozom, én ott imádom. Hagyjuk! Ha találkozni akarunk az Istennel, akkor a szentmisén 
lehet Vele találkozni! A mágusok is a jászolban fekvő Gyermekben találkoztak az Istennel! 
 

A szentmisén a Szent Ostya titkában 

rejtőzködő Istennel találkozhatunk! Sehol másutt! 

 

Jöjjünk a szentmisére, hogy találkozzunk a Szent Ostyában rejtőzködő Istennel! A jászol titka 
és a Szent Ostya titka egy és ugyanaz! A mágusok fölismerték! Mi, ha fel akarjuk ismerni és 
új úton akarunk járni, akkor nem lehet otthon maradni, akkor nem lehet különböző 
programokkal ezt elérni, csak itt!  
 

Ez a hitünk és a keresztény bölcsességünk világa! 

Kívánok mindenkinek új utakat! 

 


